

Introduction to Ignio V

Development 360°: A Global View of Progress and Change

Ignio is a pan-Canadian development studies student platform, founded by a group of students at the University of Ottawa in 2019. *Ignio* remains a student-driven initiative created to build a space for students, recent graduates, and all those interested in contemporary international development issues to learn through community, share ideas through non-traditional means, and facilitate connections within the International Development Studies (IDS) community.

The selected theme of *Ignio V* is ***Development 360°: A Global View of Progress and Change***. This issue shines a spotlight on topics ranging from the potential of textile waste to international political economy (IPE) to data colonialism demonstrating the promises and pitfalls of modern development traversing three continents.

The first article of this issue's *Published Voices* is **Yohanan Demeke's *From Waste to Wealth: Agro-Waste Textiles as a Catalyst for Ethiopia's Green Industrial Revolution***. In *From Waste to Wealth*, Demeke analyses the transformative potential of agro-waste textile industries in Ethiopia. This article demonstrates agro-waste's potential to disrupt core-periphery dynamics, serving as a form of resistance to the structural inequalities of the global economy.

In the following article, ***Development Through Cultural Preservation: Experiences of the Eelam Tamil Diaspora***, **Harini Gnanalingam** discusses the experiences of second-generation Eelam Tamil diaspora youth's advocacy. This article highlights the continuous and diverse forms of advocacy and engagement of international Eelam Tamil diasporas seeking to preserve their cultural identity through resilient community-building.

The third article of this issue is ***Globalization and the Arab Spring Revolution in Egypt*** by **Laila Ibrahim**. In this article, Ibrahim takes a closer look at the influence of globalization on the dynamics of the 2011 Egyptian revolution. This piece argues that globalization triggered economic, ideological, and technological processes that shaped the Arab Spring in Egypt.

The concluding article of the *Published Voices* section is **Sasha A. Imbleau's *Understanding the Cycle of Super-Exploitation, Dependency, and Western Scholarship: What is added to our understanding of International Political Economy when colonialism is taken seriously?*** Exploring the importance of a more inclusive and diverse turn in the study of international political economy (IPE), Imbleau calls for a revaluation of how and what we valorize as knowledge.

In the opening *Reflection Piece* of *Ignio V* **Samantha Dawe** explores Canada and Haiti's longstanding and complex relations. In ***Canada and Haiti: Democratic Interference and Development***, Dawe argues that contrary to Canada's stated aims, its policies towards Haiti have contributed to undermining local democratic regimes in pursuit of its self-interests.

The penultimate piece featured in *Ignio*'s fifth issue is **Nangoh Sarrah Traore's** reflection piece, ***L'efficacité et les limites des interventions internationales dans les zones de conflits***. Surveying multiple examples, Traore highlights the promises and pitfalls of international interventions in conflict zones.

Ignio V closes with **John Banks's** opinion piece, ***The SDG Digital Acceleration Agenda Amid Data Colonialism***. In this piece, Banks reflects critically on the Fourth Industrial Revolution's promise of equitable development, noting the enduring challenges to sovereignty that developing states continue to face.

Through this fifth issue of *Ignio*, we aim to spark critical discussions on contemporary development issues, offering fresh perspectives that challenge conventional narratives. By exploring topics ranging from economic exploitation to cultural preservation and data colonialism, this issue provides a multidimensional analysis of progress and change. We invite readers to reflect, engage, and contribute to these ongoing conversations, as we continue to foster a dynamic and inclusive space for international development discourse.

Introduction à Ignio V

Développement 360° :

Une vision globale du progrès et du changement

Ignio est une plateforme pan-canadienne dédiée aux étudiant.e.s en études du développement, fondée en 2019 par un groupe d'étudiant.e.s de l'Université d'Ottawa. *Ignio* demeure une initiative menée par des étudiant.e.s, créée pour offrir un espace où les étudiant.e.s, jeunes diplômé.e.s et toutes les personnes intéressées par les enjeux contemporains du développement international peuvent apprendre en communauté, partager des idées par des méthodes non conventionnelles et renforcer les liens au sein de la communauté des études du développement international (EDI).

Le thème retenu pour *Ignio V* est ***Développement 360° : Une vision globale du progrès et du changement***. Ce numéro met en lumière des sujets allant du potentiel des déchets textiles à l'économie politique internationale, en passant par le colonialisme des données, illustrant ainsi les promesses et les défis du développement moderne à travers trois continents.

Le premier article de la section *Voix publiées* de ce numéro est ***From Waste to Wealth: Agro-Waste Textiles as a Catalyst for Ethiopia's Green Industrial Revolution*** de **Yohanan Demeke**. Dans cet article, Demeke analyse le potentiel transformateur des industries textiles à base de déchets agro-industriels en Éthiopie. L'article démontre comment ces textiles

peuvent perturber la dynamique centre-périphérie et constituer une forme de résistance aux inégalités structurelles de l'économie mondiale.

Dans l'article suivant, ***Development Through Cultural Preservation: Experiences of the Eelam Tamil Diaspora***, **Harini Gnanalingam** explore l'engagement des jeunes de la diaspora tamoule Eelam de deuxième génération dans la préservation de leur identité culturelle. Cet article met en lumière les diverses formes d'engagement et de plaidoyer des diasporas tamoules Eelam internationales, qui renforcent leurs communautés résilientes pour maintenir leur héritage culturel.

Le troisième article de ce numéro est ***Globalization and the Arab Spring Revolution in Egypt*** de **Laila Ibrahim**. Ibrahim y examine de plus près l'influence de la mondialisation sur la dynamique de la révolution égyptienne de 2011. L'article soutient que la mondialisation a déclenché des processus économiques, idéologiques et technologiques qui ont façonné le Printemps arabe en Égypte.

L'article de clôture de la section *Voix publiées* est ***Understanding the Cycle of Super-Exploitation, Dependency, and Western Scholarship: What is added to our understanding of International Political Economy when colonialism is taken seriously?*** de **Sasha A. Imbleau**. En mettant d'avant l'importance d'une approche plus inclusive et diversifiée dans l'étude de l'économie politique internationale (EPI), Imbleau appelle à une revalorisation des savoirs et des perspectives considérées comme légitimes.

Dans le premier article de la section *Réflexions d'Ignio V*, Samantha Dawe explore les relations complexes de longue date entre le Canada et Haïti. Dans ***Canada and Haiti: Democratic Interference and Development***, Dawe défend que, contrairement aux objectifs déclarés par le Canada, ses politiques envers Haïti ont contribué à fragiliser les régimes démocratiques locaux au profit de ses propres intérêts.

L'avant-dernier article présenté dans ce cinquième numéro d'*Ignio* est une réflexion de **Nangoh Sarrah Traore** intitulée ***L'efficacité et les limites des interventions internationales dans les zones de conflits***. À travers plusieurs exemples, Traore examine les promesses et les défis des interventions internationales dans ces contextes.

Enfin, *Ignio V* se clôture avec l'article d'opinion de **John Banks**, ***The SDG Digital Acceleration Agenda Amid Data Colonialism***. Banks y propose une réflexion critique sur les promesses de la Quatrième Révolution industrielle en matière de développement équitable, en soulignant les défis persistants liés à la souveraineté des États en développement.

Dans cette cinquième édition d'*Ignio*, nous souhaitons susciter des discussions critiques sur les enjeux contemporains du développement, en proposant de nouvelles perspectives qui remettent en question les récits conventionnels. En explorant des sujets allant de l'exploitation économique à la préservation culturelle, en passant par le colonialisme des données, ce numéro offre une analyse multidimensionnelle du progrès et du changement. Nous invitons nos lecteurs et lectrices à réfléchir,

s'engager et contribuer à ces conversations en cours, alors que nous continuons à promouvoir un espace dynamique et inclusif pour le discours du développement international.

Acknowledgements

The Student Steering Committee would like to thank all who have made this fifth edition of *Ignio* possible.

The Student Steering Committee lives and works on the traditional unceded and unsurrendered (stolen) territory of the Anishinaabe Algonquin Nation. We pay respect to the Algonquin people, who are the traditional guardians of this land. We acknowledge their longstanding relationship with this territory, which remains unceded. We pay respect to all Indigenous people in this region and across Turtle Island. We acknowledge traditional knowledge keepers, young and old, and we honour their courageous leaders: past, present, and future.

To the authors: John Banks, Samantha Dawe, Yohanan Demeke, Harini Gnanalingam, Laila Ibrahim, Sasha Imbleau, Nangoh Sarrah Traore, thank you for your contributions and for sharing your unique perspectives through this edition.

Thank you to the editorial board: Elizabeth Agnew, Remy Bargout, Sinead Dunne, Karelle Gnanzou, Myriam Khelil, Oghenefejiro Mejire, and Vanessa Virgo. Your analysis and attention to detail greatly strengthened this issue.

We thank Professor Ruby Dagher and Professor Rebecca Tiessen for their support and guidance with this issue.

We also extend our thanks to the University of Ottawa International Development Week Organizing Committee for their assistance with our launch event.

Finally, we thank the University of Ottawa's Development Students Association (AÉDSA), the University of Ottawa School of International Development and Global Studies (SIDGS), and the Canadian Association for the Study of International Development (CASID) for their continued support.

Remerciements

Le Comité dirigeant remercie chaleureusement toutes celles et ceux qui ont contribué à la réalisation de cette cinquième édition.

Le Comité dirigeant vit et travaille sur le territoire traditionnel non cédé (volé) de la Nation algonquine. Nous rendons hommage au peuple Algonquin, gardiens traditionnels de cette terre. Nous reconnaissons le lien sacré de longue date l'unissant à ce territoire qui demeure non cédé. Nous rendons également hommage à tous les peuples autochtones de cette région et de l'Île de la Tortue. Nous reconnaissons les gardiens des savoirs traditionnels, jeunes et âgés. Nous honorons aussi leurs dirigeants courageux d'hier, d'aujourd'hui et de demain.

Aux auteur.e.s : John Banks, Samantha Dawe, Yohanan Demeke, Harini Gnanalingam, Laila Ibrahim, Sasha Imbleau et Nangoh Sarrah Traore, merci pour vos contributions et d'avoir partager vos perspectives uniques dans cette édition.

Merci au comité de rédaction : Elizabeth Agnew, Remy Bargout, Sinead Dunne, Karelle Gnzou, Myriam Khelil, Oghenefejiro Mejire et Vanessa Virgo. Votre analyse et votre souci du détail ont grandement enrichi ce numéro.

Nous remercions Professeure Ruby Dagher et Professeure Rebecca Tiessen pour leur soutien et leurs conseils pour la réalisation de cette édition.

Nous remercions également le Comité organisateur de la Semaine du développement international de l'Université d'Ottawa pour l'aide fournie lors de notre événement de lancement.

Enfin, nous remercions l'Association des étudiant.e.s en développement de l'Université d'Ottawa (AÉDSA), l'École du développement international et mondialisation de l'Université d'Ottawa (ÉDIM) et l'Association canadienne pour l'étude du développement international (ACÉDI) pour leur soutien continu.

Statement of Intent • Déclaration d'intention

Ignio has published this edition with the intention of spotlighting the voices of youth interested in development studies and practice. *Ignio*, its Steering Committee, editors, and editorial team are not responsible for the opinions expressed in this journal. The sole responsibility for the content of this publication lies with the authors. The content of this publication does not necessarily reflect the views of the Ignio Steering Committee. Therefore, the Steering Committee assumes no responsibility for any errors, inaccuracies, omissions, or comments contained in this publication. The Steering Committee also assumes no responsibility for any use of this information by the reader.

Ignio a publié cette édition à l'intention de mettre en vedette les voix des jeunes intéressés aux études et les pratiques du développement international. *Ignio*, son Comité dirigeant, ses éditeurs et ses éditrices ne sont pas responsables des opinions exprimées dans ce journal. Les seules personnes responsables pour le contenu de cette publication sont les auteur.e.s. Le contenu de cette publication ne reflète pas nécessairement l'opinion du Comité dirigeant Ignio. Le Comité dirigeant n'assume donc aucune responsabilité pour toute erreur, toute inexactitude, toute omission, ou tout commentaire contenu dans cette publication. Le Comité dirigeant n'assume également aucune responsabilité pour toute utilisation de ces informations qui pourrait être faite par le lecteur ou la lectrice.

Table of Contents • Table des matières

From Waste to Wealth: Agro-Waste Textiles as a Catalyst for Ethiopia's Green Industrial Revolution	1
Development Through Cultural Preservation: Experiences of the Eelam Tamil Diaspora	45
Globalization and the Arab Spring Revolution in Egypt	63
Understanding the Cycle of Super-exploitation, Dependency, and Western Scholarship: What is added to our understanding of International Political Economy when colonialism is taken seriously?	79
Canada and Haiti: Democratic Interference and Development	97
L'efficacité et les limites des interventions internationales dans les zones de conflits	109
The SDG Digital Acceleration Agenda Amid Data Colonialism	119